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Együtt hatékonyabbak lennénk 
Rácz Szabó László válasza Pásztor Istvánnak a VMSZ január 17-ei közleménye kapcsán 

Rácz Szabó László, a Magyar Polgári Szövetség elnöke Pásztor Istvánnak, a Vajdasági Magyar Szövetség 
vezetőjének címzett levéllel válaszolt a VMSZ a zentai tanácskotzással kapcsolatos közleményére.  
 
Tisztelt Pásztor István Elnök Úr! 
Ágoston Andrást követően Önök is megtámadták a 2009-01-17-én Zentára szervezett tanácskozást - amely 
nyitott volt minden magyar párt és civil szervezet számára – majd mindenki mást kirekesztve 2009-01-20-án a 
VMDP és a VMSZ ellentanácskozást szervezett. Nem lett volna helyesebb, ha inkább elfogadták volna a zentai 
meghívást, majd közösen támogattuk volna az Önök beadványát? Őszintén sajnálom, hogy nem tudják 
levetkőzni a sértődöttségüket és a félelmeiket.  
Következésképpen - ahogyan Önök is fogalmaztak - vizet prédikálnak és bort isznak. Összefogást hirdetnek, de 
azon dolgoznak, hogyan lehet mások elgondolásait szétverni.  
Azzal vádaskodnak, hogy Zentán poénszerző tanácskozást hívtunk össze. Ezt az elképzelést mire alapozzák, 
amikor a zentai tanácskozás nem a pártok, a szervezetek, az egyének hasznáról szólt, hanem csak a magyar 
közösség érdekvédelméről? Ezzel szemben, ugyanez nem mondható el arról a 2008 május elejei „magyar 
összefogásról”, a Magyar Koalícióról, amely valóban csak politikai haszonszerző választási propagandafogás 
volt, hiszen egy nappal sem élte túl a választások végét. 
Nem kívánok a VMSZ közleményének mindegyik támadásával foglalkozni, közülük egyet azonban hadd 
tegyek a helyére. Szűkszavúan kijelentik, hogy az MPSZ „vizet prédikál és bort iszik, mert 2008-12-29-én az 
MPSZ két adai önkormányzati képviselője, nem támogatta a javaslatot, hogy Ada Község Képviselő-testülete 
napirendre tűzze az igazságügyi törvénycsomaggal kapcsolatos ajánlás megvitatását”. Az Önök által leírt 
féligazság - amely sokak szerint a legjobb hazugság – elhallgatja azt a fontos körülményt, hogy az MPSZ 
tanácsnokai azért döntöttek így, mert ekkorra már értelmetlenné vált ez a fajta „megoldáskeresés”.  
Lássuk a teljes képet:  
2008-12-04-én az MPSZ írásban javasolta a zentai önkormányzatnak, hogy a Községi Tanács és a Községi 
Képviselő-testület sürgősségi eljárással, határozatban követelje Szerbia parlamentjétől, hogy Ada, Zenta, 
Magyarkanizsa és Csóka az új törvényben rögzítve alkossanak egy bírósági körzetet.  
2008-12-10-én a Magyar Koalició (VMSZ, VMDP, VMDK), a Demkrata Párt és a G17 Plusz alkotta zentai 
helyi hatalom VMSZ-es polgármestere írásban utasította el a javaslatot, azzal indokolva, hogy már késő van 
megtenni ezt a lépést. 
2008-12-22-én az MPSZ javaslata mégiscsak a KKT napirendjére került, de most már a hatalmi koalíció 
javaslataként. Érdekes fordulat, hogy ami elkésett volt 4-én az MPSZ részéről az 18 nappal később már aktuális 
lett a hatalmi koalíció javaslataként. Ez sem számít politikai haszonszerzésnek? Mindennek dacára az MPSZ 
megszavazta a napirendi pontban szereplő javaslatot, mert bennünket nem a sértődöttség vezérel, hanem a 
céltudatosság. 
2008-12-23-án a szerbiai parlament megszavazta a magyarellenes törvényt. A VMSZ azt hirdette, hogy 
mindent megtesz a rossz törvénytervezet megváltoztatásáért, ugyanakkor bejelentette azt is, hogy a parlamenti 
döntéstől függetlenül továbbra is támogatni fogja a szerb kormányt. Elnök úr, ha Ön rálelne az ellopott autójára, 
akkor azt mondaná a tolvajnak, hogy ha nem adja vissza a járművet, Ön akkor is fizet neki 5 000 eurót?  
2008-12-29-én, mindenről lekésve jutott eszébe az adai VMSZ-VMDP-VMDK-nak, hogy ugyanezt a kérdést 
ott is napirendre kellene tűzni. Úgy tűnik, egyesek szerint, minél több nap múlik el, annál kevésbé elkésett a 
„határozott” fellépés.  
Az MPSZ viszont úgy gondolja, hogy miután a parlament megszavazta a törvényt, már értelmetlen a parlament 
jóindulatára számítani. Itt az ideje az alkotmánybírósághoz fordulni. 
Rácz Szabó László 
MPSZ elnök 


